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ΕΡΩΤΗΣΗ

Αθήνα, 7 Νοεμβρίου 2024

Προς: Τον Υπουργό Εσωτερικών, κ. Θεόδωρο Λιβάνιο

Θέμα: «Η συνεχιζόμενη υποχρηματοδότηση των Δήμων της χώρας

συνεπάγεται γι΄ αυτούς επιχειρησιακή αδυναμία αντιμετώπισης των πολύ

σοβαρών θεμάτων αρμοδιότητάς τους»

Κύριε Υπουργέ

Με βάση την ισχύουσα νομοθεσία (Ν.3852/2010) οι αποδόσεις για το έτος

2024 Κεντρικών Αυτοτελών Πόρων στους δήμους της χώρας θα έπρεπε να

είναι 7,9 δισ. ευρώ και η εκτίμηση για τις αποδόσεις για το ίδιο έτος είναι μόνο

2,2 δισ. ευρώ.

Οι επιπλέον των 2,2 δις επιχορηγήσεις των δήμων για το 2024, όπως

ανακοινώθηκαν, από σας, είναι 140 εκ. ευρώ έκτακτη επιχορήγηση, 90 εκ.

ευρώ για ληξιπρόθεσμες οφειλές, 28 εκ. ευρώ επιπλέον για λειτουργικές

δαπάνες σχολείων και 100 εκ. ευρώ για τελεσίδικες δικαστικές αποφάσεις,

ήτοι συνολικά 350 εκ. ευρώ.

Το 2025 οι δήμοι προβλέπεται να έχουν αύξηση των Κεντρικών Αυτοτελών

Πόρων σε σχέση με το 2024, κατά μόνο 103 εκ. €, (50 από καθαρή αύξηση

και 53 από τη μείωση της εισφοράς των Δήμων στο «Λογαριασμό Εξυγίανσης

των ΟΤΑ») ήτοι 2.327 δις ευρώ, παρ’ όλη την αύξηση όλων των εξόδων των
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δήμων, του αυξημένου μισθολογικού κόστους των υπαλλήλων και την αύξηση

των αποδοχών των αιρετών.

Ωστόσο οι αποδόσεις του κρατικού προϋπολογισμού στους ΟΤΑ για το 2025,

σύμφωνα με τον Ν.3852/2010 θα έπρεπε να είναι 8,3 δισ. ευρώ.

Σε κάθε περίπτωση, ακόμη και στα προβλεπόμενα του άρθρου 38 παρ. 1 του

πρόσφατου Ν. 5143/24 ορίζεται, για το έτος 2025, ανώτατο πλαφόν
αποδόσεων 3.841 εκ. €, ποσό που πολύ απέχει από το συνολικό ποσό
που προϋπολογίζεται να χορηγηθεί.

Το περασμένο καλοκαίρι ζήσαμε όλοι τον αγώνα των ανθρώπων των δήμων

να στηρίξουν και να συνδράμουν το έργο της πυροπροστασίας με αποκομιδή

και καταστροφή εκατοντάδων χιλιάδων τόνων κλαδιών και εύφλεκτων υλικών.

Απαιτείται από αυτούς να κάνουν τον έλεγχο καταλληλότητας και ασφάλειας

επιχειρήσεων κοινού ενδιαφέροντος στην περιοχή τους. Να κάνουν έλεγχο

των κτιρίων μετά από σεισμό ή φυσικές καταστροφές. Όλα αυτά

προϋποθέτουν μέσα και προσωπικό, τα οποία δεν μπορούν να έχουν σε

ικανοποιητική κλίμακα, λόγω ελλιπούς χρηματοδότησης από την κεντρική

εξουσία, στην πράξη λόγω ελλιπούς ανταποδοτικότητας.

Ενόψει των ανωτέρω, ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός:

1. Γιατί, ενώ οι Δήμοι έχουν επιφορτιστεί ειδικά το τελευταίο διαστημα με

τόσο σοβαρά έργα, (επίβλεψη και εκτέλεση έργων πυροπροστασίας

αλλά και προστασίας γενικώς από φυσικές καταστροφές)

εξακολουθούν να υποχρηματοδοτούνται;
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2. Γιατί δεν τους χορηγείται για το έτος 2025 τουλάχιστον το μειωμένο

κατά πολύ από τα προβλεπόμενα στον ν. Ν.3852/2010 ανώτατο

πλαφόν αποδόσεων των 3.841 εκ. €;

3. Πως σκοπεύετε να αναπληρώσετε την απώλεια εσόδων των ΟΤΑ από

την μη καταβολή ανταποδοτικών τελών από τους παραχωρησιούχους,

πράγμα που δημιουργεί μεγάλο έλλειμμα σε κάποιους από τους

δήμους;

4. Πως σκοπεύετε να αντιμετωπίσετε το θέμα των Δήμων που

συμπεριλαμβάνουν τουριστικές περιοχές, (ενδεικτικά Δήμος

Κασσάνδρας Χαλκιδικής) και οι οποίοι ενώ εμφαίνονται με λίγους

μονίμως διαμένοντες, καλούνται το καλοκαίρι να εξυπηρετήσουν

πολλές φορές και δεκαπλάσιους κατοίκους, πράγμα που συνεπάγεται

οικονομική και επιχειρησιακή αδυναμία σοβαρής αντιμετώπισης των

θεμάτων αρμοδιότητάς τους;

Η ερωτώσα Βουλευτής

Αρετή Ι. Παπαϊωάννου
Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης
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